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                                                                                             Krobia, dnia 6 stycznia 2009 r. 

 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XXX/2008 
  
                  z   XXX sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  29 grudnia 2008 r. w sali ZSOiZ w Krobi       

=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :    16.00 

                    godzina zakończenia :   19.30  

                    Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15.  

                 Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 

2. Misiaczyk Gerard            - Z-ca Burmistrza.  

                    3.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy Krobia. 

                    4.   Woźniak Jacek                 - radca prawny. 

                    5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                    6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                      
                    Porządek obrad sesji : 

              ======================= 
1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXVIII i XXIX sesji.   

      4.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

                  8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

           a)   udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu,                

           b)   zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok,  

  c)   budżetu Gminy Krobia na 2009 rok,  

  d)  zmiany Uchwały Nr XXI/153/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r. 

w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Krobia na lata 2007 - 2013,  

  e)   zmiany  Uchwały  Nr XXI/154/2008  Rady Miejskiej  w  Krobi z dnia 21 maja 

2008 r. w sprawie Planu  Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia na lata 2007 

- 2013, 

f) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi i stałych Komisji Rady na                   

2009 rok, 

            g) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich 

części oraz budowli służących do zbiorowego zaopatrzenia w wodę                               

i odprowadzania ścieków.    

                   9.   Wolne głosy i wnioski. 

  10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

 11.  Zakończenie.   
 

  Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk. 
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Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych. P. Burmistrza, pracowników Urzędu, sołtysów, 

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, przedstawicieli organizacji                         

i stowarzyszeń oraz pozostałych zaproszonych gości.       

      Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec czego   

sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał.   
      

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.   

                  Przewodniczący Rady: proponuję wykreślić z porządku obrad pkt 8b – rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVII/232/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia   

20 listopada 2008 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie podjęcia 

inwestycji pn: „Przebudowa dróg gminnych wraz z odwodnieniem  ul. Świerczewskiego,                

ul. Słowackiego, ul. Parkowej oraz łącznik od ul. Powstańców Wlkp. do ul. Mickiewicza              

w Krobi”, spowodowane jest to tym, że dofinansowanie na to zadanie będzie udzielone.  

Proponuję także uzupełnienie porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części oraz budowli 

służących do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków, jako pkt 8g. 

      Propozycję wykreślenia z porządku obrad pkt 8b przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 

radnych. 

      Propozycję uzupełnienia porządku obrad o pkt 89 przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 

radnych. 

      Porządek obrad po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

      Pierwotny porządek obrad stanowi załącznik do protokołu. 
    
      Ad. 3 Przyjęcie protokołów z XXVIII i XXIX sesji.   

Protokoły z XXVIII i XXIX sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

      Burmistrz : odpowiedzi na interpelacje  zgłoszone interpelacje udzielane zostały bezpośrednio 

na poprzedniej sesji. Wpłynęła odpowiedź na pismo skierowane do PKP dot. uruchomienia 

poczekalni na dworcu w Krobi i Chwałkowie.  
       
      Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych. 

J. Bujakiewicz : kolejny raz zgłaszam interpelację dotyczącą potrzeby rozwiązania problemu 

stanu i pilnej potrzeby naprawy dróg na osiedlu w Gogolewie oraz rozwiązania szeroko 

rozumianego problemu komunikacyjnego na tym osiedlu.  Przypominam, że zamieszkuje tam 

ponad 50 rodzin posiadających często po dwa, i więcej samochodów.   Te cyfry dają choćby 

częściowe wyobrażenie o skali problemu w istniejącej tam codziennej rzeczywistości. Ostatni 

raz mówiłem o tym problemie na XXVII sesji w dniu 30 października br. Odpowiadając 

potwierdził pan p. Burmistrzu  zły stan dróg i potrzebę choćby „doraźnego” rozwiązania 

problemu. Stwierdził pan również, cytuję zapis z protokołu „nie jesteśmy w stanie wykonać 

kompleksowej naprawy w najbliższym czasie”. Dzisiaj ponawiam interpelację w tej sprawie bo 

inny jest kontekst sytuacyjny z tym związany. Po pierwsze : w sprawie, tej jak sądzę, dotąd nie 

podjęto żadnych działań, przynajmniej nic mi o tym nie wiadomo. Po drugie : w projekcie 

budżetu Gminy na 2009 rok i autopoprawce do niego środków na ten cel, w formie 

jednoznacznego zapisu nie zarezerwowano, chociaż  uważam, że nie będzie to tanie zadanie. 

Po trzecie : podczas prac nad projektem budżetu, w toku dyskusji nad działem 600                                 

i wydatkami inwestycyjnymi tego działu odstąpił pan od wskazania miejscowości, gdzie 

wykonana zostanie budowa i remonty dróg w Gminie, zaplanowana przez pana kwota 100 tys. 

zł, podwyższoną przez Komisję Budżetu do 250 tys. zł. Mam zatem poważną wątpliwość czy 

ogóle w 2009 roku zamierza pan podjąć działania dla rozwiązania tego problemu. Proszę 
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zatem aby odniósł się pan do tego problemu, w jasny  i konkretny sposób określając swoje 

stanowisko. Trudno mi bowiem, wobec ostatecznych ustaleń do budżetu na 2009 rok, dać 

wiarą, że sprawa ta zostanie sfinansowania „z bieżących środków” o czym wspomniał pan na 

jednym z zebrań Komisji Budżetu. Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi.  

I. Jóźwiak : od nowego roku będziemy wnosić nowe opłaty firmom, które odbierają odpady              

z naszych posesji. Żeby orientować się kto zarabia na tym chciałbym prosi aby MZO Leszno 

podało kalkulację kosztów podstawowych prowadzonych na składowisku w Karcu.  

Właściciele składowisk musieli takie dane przekazywać do Prezesa Urzędu Ochrony 

Konkurencji i Konsumenta. 

Z. Polowczyk : w dniu wczorajszym odbył się w Pogorzeli finał konkursu „Stajenka 2008”. 

Dzieci z naszej Gminy pojechały na konkurs, do którego nie zostały dopuszczone. 

Organizatorzy tłumaczyli to tym, że Gmina nasza nie została zgłoszona do udziału. Proszę                

o informację, kto był odpowiedzialny za zgłoszenie. 
 
 

Ad. 6 Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym.  

3, 8, 10,15,22.12. – posiedzenia komisji Budżetu, 

8.12. – wręczenie sprzętu sportowego ufundowanego przez Gminę Krobia wyróżniającej                

się grupie dzieci, 

10.12. – udział w spotkaniu z mieszkańcami Chwałkowa w sprawie likwidacji szkoły filialnej, 

11.12. – udział w konferencji „Ekonomia społeczna w rozwoju lokalnym” organizowanej                 

w Gostyniu przez Instytut Spraw Publicznych w Warszawie,  

14.12. – spotkanie Zarządu MG OSP podsumowujące rok 2008 i przedstawienie planu na 2009 

rok, 

15.12. – udział w uroczystszym oddaniu do użytku kompleksu boisk wybudowanych w ramach 

programu „Moje boisko – ORLIK 2012” w Gostyniu, 

15.12. – udział w spotkaniu z parlamentarzystami PO – Rafał Grupiński, Mariusz Witczak, 

Maciej Orzechowski, 

16.12. – posiedzenie komisji Rewizyjnej,  

18.12. – udział w spotkaniu wigilijnym organizowanym przez MGOPS w Krobi, 

19.12. – udział w spotkaniach wigilijnych: pracowników ZSOiZ w Krobi, Szkoły Podstawowej 

filialnej w Chwałkowie oraz Bractwa Kurkowego połączonego z otwarciem pomieszczeń 

bractwa  w Pałacu „Na fosie”, 

21.12.- udział w spotkaniach wigilijnym w Szkole Podstawowej w Sułkowicach, 

22.12. – posiedzenie wspólne komisji Rady. 
 

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

A. Miałkowski : proszę o kilka szczegółów dot. zawartej ugody z SKR. 

Burmistrz :  zawarta ugoda zakłada zaspokojenie roszczeń po sprzedaży nieruchomości                 

w Żychlewie i Kuczynie w proporcjach ustalonych w kosztorysie zleconym przez Gminę. 

Wprowadzony został zapis, że w przypadku nie dojścia do sprzedaży nieruchomości, istnieje 

możliwość zaspokojenia roszczeń w inny sposób. W połowie stycznia 2009 r. nieruchomości 

te zostaną wystawione do sprzedaży.   

P. Marcinkowski : z którą stacją została podpisana umowa na dostarczanie paliw?  

A. Olejnik : w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego stacja paliw Adach           

z Pudliszek dostarczać będzie olej naędowy, natomiast etylinę stacja Gminnej Spółdzielni               

z Pępowa.  
 

 

 



 4 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady.  

Uchwałę Nr XXX/244/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało 15 radnych.  
 

b) zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy.  

Autopoprawkę  do projektu uchwały przedstawił przewodniczący Rady, stanowiącą załącznik 

nr 2 do protokołu.  

Skarbnik Gminy : zarządzenie Burmistrza Nr 146/2008 wpłynęło tylko w sposób techniczny na 

treść projektu uchwały, zmianie uległa tylko kwota rezerwy, a zmiana załącznika nr 4 jest 

konsekwencją poprawki do budżetu na rok 2009.  

Przerwa. 

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem przedstawił pozytywną opinię o projekcie uchwały              

i autopoprawce. 

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

Uchwałę Nr XXX/245/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie 

zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

 

c)  budżetu Gminy Krobia na 2009 rok.  

1)  przedstawienie zarządzenia – projektu uchwały budżetowej. Zarządzenie Burmistrza 

Krobi Nr 126/2008 z  dnia 10 listopada 2008 r. przedstawił skarbnik Gminy D. Walczak, 

stanowiące załącznik nr 3 do do prokołu.  

2)  przedstawienie opinii RIO w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr SO-20/6/B/N/2008 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 3 grudnia 2008 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

budżetu Gminy Krobia za 2009 rok, oraz pozytywną opinię o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu Gminy Krobia i pozytywna opinię o prognozie długu Gminy Krobia, 

stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu.    

3)  przedstawienie opinii komisji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił opinię 

komisji dotyczącą projektu budżetu Gminy Krobia na 2009 rok, stanowiącą załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji  Oświaty, Kultury i Sportu K. Perdon przedstawił opinię komisji                

w sprawie projektu budżetu gminy Krobia na 2009 r., stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Duda przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej                     

o projekcie budżetu Gminy na 2009 r., stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem przedstawił opinię komisji w sprawie projektu 

budżetu Gminy Krobia na  2009 r., stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu. Ponadto 

przedstawił wniosek komisji aby do końca stycznia 2009 r. przedstawiony został szczegółowy 

harmonogram wydatkowania kwoty 250 tys. zł ustalony  przez Komisję Rolnictwa i Spraw 

Społecznych z przeznaczeniem na budowę chodników na wsiach. 

Przewodniczący Rady : podział  kwoty 250 tys. zł zostanie dokonany na posiedzeniu komisji. 

Bardzo dziękuję członkom Komisji Budżetu za kilkadziesiąt godzin obrad komisji dot. zmian 

w projekcie budżetu na 2009 rok.     

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie wniosków nieuwzględnionych                        

w  projekcie  budżetu.   

Burmistrz :  w okresie prac nad projektem budżetu wnioski składane były przez rady sołeckie 

sołtysów, radnych oraz mieszkańców. Zgodnie z zasadami przyjętymi w latach poprzednich 



 5 

oprócz wniosków składanych w tym roku, rozpatrywane były wnioski składane w latach 

poprzednich, których realizacja nie nastąpiła. Pozwala to na szerszy pogląd i nie konieczne  

składanie wniosku ponownie. Rzeczywiście jest tak, że nie wystarcza środków na realizację 

wszystkich zadań. Pewne zadania do projektu budżetu nie zostały wprowadzone, co nie 

oznacza, że w trakcie roku budżetowego nie mogą być zrealizowane. Doświadczenie 

pokazuje, że w wielu sołectwach pewne działania, które są  proponowane do budżetu  przy 

niewielkiej pomocy samorządu są realizowane bardzo skutecznie. Myślę, że taka sytuacja 

będzie miała miejsce także w roku 2009. Niestety z budżetu 2009 r. nie można zrealizować 

wszystkich zadań, ale  istnieje możliwość w latach następnych. Zawsze potrzeb będzie więcej 

niż możliwości. 

Salę obrad opuścił radny K. Perdon. 

5) przedstawienie autopoprawek Burmistrza.  

Skarbnik Gminy przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały z 15.12.2008 r., stanowiącą 

załącznik nr 9 do protokołu oraz autopoprawkę z 29.12.2008 r., stanowiącą załącznik nr 10 do 

protokołu.   

6) dyskusja. 

J. Bujakiewicz : Myślę, że istotnym jest zauważyć, że  po kilku latach udało nam się 

doprowadzić do uchwalenia budżetu na rok następny przed upływem roku kończącego się. 

Osobiście postulowałem o to wielokrotnie. Dzisiaj  twierdzę, że jest to zasługa p. Burmistrza, 

który przedłożył projekt budżetu z kilkudniowym wyprzedzeniem ustawowego terminu. Jest 

to zasługa komisji Rady, które wcześniej wydały opinie oraz zasługa całej Rady, która dziś 

ten budżet będzie przyjmować. Jest to zatem sukces nasz wspólny i myślę, że pozwoli na 

lepszą gospodarkę tym budżetem i na terminową realizację przyjętych zadań. Często 

uzasadniano niemożliwość zrealizowania  zadań późnym uchwaleniem budżetu. Trudno jest 

zabierać głos na temat tego projektu w sytuacji, kiedy „w zasadzie” wszystko w ramach Rady 

zostało uzgodnione i kiedy głos mój okaże się być może jedyny i odosobniony.  Jednak 

pomimo, że jestem zastępcą przewodniczącego Komisji Budżetu i brałem udział we 

wszystkich zebraniach dotyczących prac nad projektem budżetu, pozwolę sobie 

zaprezentować odmienne zdanie w niektórych kwestiach.  Owe moje odrębne zdanie dotyczy, 

po pierwsze zbyt wysokiej puli środków budżetowych przeznaczanych na realizację zadań 

dofinansowywanych ze środków zewnętrznych, co skutkuje moim zdaniem brakiem, bądź 

niskim poziomem środków pozostających na wykonanie zadań, w pełni pokrywanych ze 

środków budżetu Gminy, a mających bardzo ważne znaczenie dla lokalnych społeczności. 

Obrazuje to wykaz wniosków do projektu budżetu, o którym częściowo mówił p. Burmistrz,             

a pozycje nie oznaczone żadnym kolorem stanowią dość znaczący procent. W tym mieści się 

także zgłaszana po raz kolejny w dniu dzisiejszym moja interpelacja. Osobiście uważam, że 

pula środków przeznaczanych na inwestycje drogowe i zadania w sołectwach jest 

zdecydowanie za niska, a w pierwotnym projekcie była wręcz niepoważna,  by nie 

powiedzieć lekceważąca, wynosiła bowiem tylko 100 tys. zł. Myślę, że w tej sprawie zdanie 

wielu radnych reprezentujących inne sołectwa jest podobne. Sprawa druga : uważam, że 

przyjęcie do realizacji w jednym roku budżetowym, tak kosztownego zadania jak kanalizacja 

sanitarna i budowa dróg na ul. Świerczewskiego, Słowackiego,  Parkowej oraz łącznika od     

ul. Powstańców Wlkp. do ul. Mickiewicza w Krobi jest w istniejącej sytuacji finansowej 

Gminy i przy tak ogromnym zakresie innych potrzeb nie uzasadnione.  Uważam, że powinno 

być ono rozłożone choćby na dwa etapy. Celowości realizacji w jednym roku budżetowym 

nie uzasadnia moim zdaniem zarówno niski procent dofinansowania zewnętrznego jak                    

i technologia prac, które wymagają okresu stabilizacji gruntów po kanalizacji dla 

prawidłowego wykonania nawierzchni. Sprawa trzecia: wątpliwości moje budzi kolejny rok 

utrzymujący się wysoki poziom planowanych wydatków na całość oświaty Gminy i brak 

wskazania w projekcie budżetu zamierzeń prowadzących do ograniczenia wydatków w tym 
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dziale budżetu. Po czwarte : niezależnie od pozytywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej niepokoi mnie planowany na 2009 rok wysoki  deficyt budżetu w kwocie 

ponad 7 mln zł. Tak wysokiego deficytu nie odnotowano w tej Gminie co najmniej od 6 lat. 

Życzę p. Burmistrzu aby założona przez pana koncepcja finansowania wydatków budżetu 

pozwoliła na pełną realizację przyjętych zadań i zamknięcie roku znacząco mniejszym 

deficytem. Sprawa ostatnia : bardzo niepokoi mnie poziom zadłużenia Gminy, który RIO               

w swojej opinii wyliczyła  na kwotę ponad 10 mln 770 tys. zł na koniec 2009 roku.                       

Z przedłożonej przez p. Burmistrza prognozy wynika, że dług ten będzie spłacany do 2017 

roku. Zauważyć należy, że w prognozie tej nie uwzględniono ewentualnych konieczności 

nowych pożyczek i kredytów, ewentualnie emisji obligacji  co dług ten może tylko 

zwiększyć, a przez to zwiększyć również wydłużenie okresu spłaty. W tej sytuacji, ponieważ 

nie zamierzam głosować przeciw przyjęciu tej wersji projektu budżetu i naniesionych do 

niego poprawek, dlatego wstrzymam się od głosowania za jego przyjęciem.  

 

7) głosowanie autopoprawek oraz uchwały po zmianach.  

Zgłoszoną autopoprawkę z 15.12.2008 r. przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Zgłoszoną autopoprawkę z 29.12.2008 r. przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XXX/246/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie 

budżetu Gminy Krobia na 2009 rok; przyjęto większością głosów: 13 za, 1 wstrzymujący                

( J. Bujakiewicz), głosowało 14 radnych.  

Przewodniczący Rady pogratulował Burmistrzowi przyjętego budżetu, który jest wynikiem 

wspólnych prac radnych i Burmistrza.  
 

 

 

d) zmiany Uchwały Nr XXI/153/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.              

w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Krobia na lata 2007 - 2013.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady.  

Autopoprawkę  do projektu uchwały przedstawił przewodniczący Rady, stanowiącą załącznik 

nr 11 do protokołu.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto większością głosów: 13 za, 1 wstrzymujący                               

( J. Bujakiewicz), głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XXX/247/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXI/153/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r. w sprawie 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Krobia na lata 2007 - 2013; przyjęto większością 

głosów: 13 za, 1 wstrzymujący ( J. Bujakiewicz), głosowało 14 radnych.    

 

e) zmiany  Uchwały  Nr XXI/154/2008  Rady Miejskiej  w  Krobi z dnia 21 maja 2008 r.   

w sprawie Planu  Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia na lata 2007 - 2013.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Autopoprawkę  do projektu uchwały przedstawił przewodniczący Rady, stanowiącą załącznik 

nr 12 do protokołu.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto większością głosów: 13 za, 1 wstrzymujący                               

( J. Bujakiewicz), głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XXX/248/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie 

zmiany  Uchwały  Nr XXI/154/2008  Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                   

w sprawie Planu  Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia na lata 2007 - 2013; przyjęto 

większością głosów: 13 za, 1 wstrzymujący ( J. Bujakiewicz), głosowało 14 radnych.    
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f) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi i stałych Komisji Rady na  2009 rok.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXX/249/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi i stałych Komisji Rady na  2009 rok;  przyjęto 

jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  
 

g) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części 

oraz budowli służących do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXX/250/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie                

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów, budynków lub ich części oraz 

budowli służących do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 9  Wolne głosy i wnioski.      
I. Jóźwiak : na spotkaniach radnych można by przedstawić dla rozeznania rynku jakie były 

oferty. Uważam, że stawka za wykonanie monitoringu wody na składowisku w Chumiętkach 

jest kwotą wygórowaną. Kto jaką cenę zaproponował i dlaczego wybrano daną ofertę.  

Burmistrz : chciałbym podziękować za przyjęty dzisiaj budżet na 2009 rok. Rzeczywiście 

zakłada duży deficyt, lecz chciałbym zwrócić uwagę, że na przedsięwzięcia inwestycyjne 

zaplanowano około 27 %, z przeznaczeniem także na dokończenie dużych inwestycji. Bardzo 

cieszę się, że został on przyjęty w tym roku, ponieważ będzie dłuższy okres na jego realizację, 

rozpoczęcie procedur przetargowych, szczególnie ma to duże znaczenie przy dużych 

przedsięwzięciach. Jest on wynikiem wspólnych prac, wspólnego działania, pokazuje w jakim 

kierunku współpraca samorządu powinna przebiegać. Burmistrz i państwo jako radni wspólnie 

tworzymy organy tej Gminy, dla której wspólnie działamy.   
 

Ad. 10  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Burmistrz : udzielając odpowiedzi na interpelacje radnego p. Bujakiewicza chciałbym 

odpowiedzieć trochę szerzej ustosunkowując się także do wypowiedzi dot. samego budżetu,            

a szczególnie kwestii związanej z drogą w Gogolewie, określenia, że środki finansowe 

przeznaczone na budowę chodników w sołectwach zaproponowane przez nas mają charakter 

lekceważący. Używając sformułowań o podobnym charakterze emocjonalnym mógłbym 

powiedzieć, że jest to manipulacja. 100 tys. zł, które przeznaczone zostały na chodniki 

określone zostało na zakup materiałów, nie na wykonawstwo. Z doświadczenia wiemy, że 

proporcje dotyczące wydatków inwestycyjnych w zakresie budowy chodników to proporcja 

60:40, 60 to robocizna, a 40 to koszty materiałów. Do tych 100 tys. zł należy doliczyć prace 

wykonaną przez grupę remontową. W sytuacji zwiększenia do 150 tys. zł nie będzie to samo 

wykonawstwo grupy, to 100 tys. zł podyktowane jest możliwościami grupy. W tym roku nie 

wszystkie prace zostały przez grupę zrealizowane, wykonywane będą w roku przyszłym. 

Wzrost prac w tym zakresie w roku przyszłym wyniesie o 60 %. W tym kontekście wydatki 

będą wyższe, a proporcje wyglądają trochę inaczej. Zarzucić lekceważenia tego tematu nie 

można. Zakres budowy infrastruktury budowy społecznej ma charakter kompleksowy. Rok 

2009 jest jednym z fragmentów programu, który od roku ubiegłego jest w Gminie realizowany 

i ma w perspektywie czasowej w miarę możliwości doprowadzić do takiego stanu dróg 

pozwalającego na bezpieczne przemieszczanie się. Część miejscowości w naszej Gminie do 

dnia dzisiejszego nie ma w ogóle chodników. Też w tym kontekście należy rozważyć kwestie 

drogi osiedlowej w Gogolewie. Na terenie Gminy jest wiele dróg, które wymagają koniecznej 

naprawy. Utrzymywać należy również drogi utwardzone i gruntowe. Dochodzi do momentów, 

kiedy nie ma możliwości korzystania z dróg. Można patrzeć na kwestie drogi  w Gogolewie             

z perspektywy jednostkowej i całości Gminy. Problem jest wielowątkowy i kwestia wyboru 
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kolejności inwestycji zależy od przyjętych zasad i podziału środków finansowych.Cieszę się, 

że jest wola określania priorytetów przez państwa radnych. Na początek stycznia zaplanowane 

jest spotkanie Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych, gdzie wspólnie te priorytety, kolejność 

działań będzie określona. Myślę, że nie będzie to na zasadzie ciągnięcia płótna, którego nie dla 

wszystkich wystarczy. W tym kontekście można rozmawiać na temat drogi osiedlowej                   

w Gogolewie.  

W sprawie interpelacji zgłoszonej przez p. Jóźwiaka zwrócimy się do MZO Leszno.  

Proszę p.Tomyślaka o udzieleni odpowiedzi w sprawie konkursu „Stajenka 2008” w Pogorzeli. 

J. Tomyślak : żadne dzieci nie wzięły udziału w festiwalu. Eliminacje w naszej Gminie 

odbywały się w 23 listopada br., zgłoszenia zostały przesłane, a do nas nie należała rola 

dalszego powiadamiania. Karty zgłoszenie dotarły, a przykro, że dzieci nie poinformowano.  

Z. Polowczyk : zwykłą rzeczą było powiadomienie o zmianie terminu konkursu. 

J. Bujakiewicz : sprawił mi pan przykrość nazywając moją dość uzasadnioną, tak mi się 

wydaje, jak na moje możliwości interpelację manipulacją. Ja myślę, że znajdziemy czas aby 

pan przybliżył to określenie.  

Burmistrz : określenie manipulacja nie było lekceważeniem.   

 

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk: dziękuję wszystkim za przybycie                     

i zamykam XXX sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

    Protokół sporządziła :    

                                                

       Aurelia Sikorska              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


